
Němčice
pod lupou

STARÉHO
PSA NOVÝM
KOUSKŮM
NENAUČÍŠ?

My vás je rádi naučíme! Třeba to, 
jak správně třídit odpad.

A proto jsme se rozhodli u nás zavést zcela nový 
systém třídění odpadů od společnosti JRK. 
Ten nám pomůže nakládat s našimi odpadky 
lépe než doposud, a díky tomu ulevíme naší 
přírodě, pomůžeme efektivní recyklaci 
a v konečném výsledku ušetříme 
za svoz a zpracování odpadů.
A to už za aspoň malou změnu 
svých zvyků stojí, ne?

NENAUČÍŠ?
My vás je rádi naučíme! Třeba to, 
jak správně třídit odpad.

A proto jsme se rozhodli u nás zavést zcela nový 
systém třídění odpadů od společnosti JRK. 
Ten nám pomůže nakládat s našimi odpadky 
lépe než doposud, a díky tomu ulevíme naší 
přírodě, pomůžeme efektivní recyklaci 
a v konečném výsledku ušetříme 

A to už za aspoň malou změnu 

https://www.nemcicenh.cz/odpadove-hospodarstvi

Více se dočtete na straně 6.

Němčice nad Hanou  číslo 3        říjen 2021 cena 15 Kč



Slavnostní otevření budovy základní školy ve fotografiích
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Z ČINNOSTI MĚSTA

Slavnostní otevření 
budovy základní školy

Oprava dvorního traktu 
v areálu základní umělecké školy

Oprava střechy na bytovém 
domě č. 355

Slavnostní otevření zrekonstruované budovy základní 
školy proběhlo 1. září 2021 přesně rok poté, co ji poprvé 
navštívili naši žáci a byl zahájen školní rok. Bohužel, děti 
ve školních lavicích neprožily celý školní rok. Škola ale 
nebyla prázdná. Po dobu distanční výuky se v prostorách 
školy pracovalo nadále a zaměstnanci školy využili tento 
čas k vyzdobení vnitřních prostor tak, aby se všichni po 
návratu do školy cítili dobře. A to se podařilo.

Ještě jednou bychom rádi poděkovali všem, kteří se po-
díleli na budování celého školního areálu, a nemyslíme 
tím jen budovu školy, ale i její přilehlé budovy a okolí.

Po skončení Němčických hodů byla v areálu dvoru 
základní umělecké školy zrealizována částečná oprava 
fasády a přístupových chodníků k toaletám, které jsou 
využívané v průběhu venkovních akcí připravovaných na 
zahradě ZUŠ. Opravu realizovala společnost Stavitelství 
Kyselák s.r.o., Víceměřice.

V letních měsících byla zrealizována oprava střechy 
na bytovém domě č. 355. Opravu provedla společnost 
GRÉZA s.r.o. Prostějov.

Milí Němčáci,
prázdniny jsou za námi a já pevně věřím, že jste si našli 

čas i třeba malou chvilku si oddechnout a nabrat novou 
energii do dnů budoucích. Máme tu krásný podzim, kdy 
se připravujeme na příchod zimy, ať už sklizní našich vý-
pěstků z našich zahrádek, zazimováním bazénů a úklidem 
letního vybavení ze zahrad nebo procházkou barevně la-
děnou přírodou.

Na začátku září jsme konečně slavnostně otevřeli zre-
konstruovanou budovu naší základní školy s přáním, aby 
žáci mohli navštěvovat školu po celý školní rok.

Milí čtenáři zpravodaje Němčice pod lupou přeji Vám 
pohodové chvíle babího léta.

Jan Vrána, starosta města

Slovo úvodem

Revitalizace a rozšíření hřbitova
 – kolumbárium včetně opravy hřbitovní zdi – západní strany

Zastupitelstvo města Němčice nad Hanou na svém 
zasedání na konci prázdnin schválilo zařazení nové in-
vestiční akce do rozpočtu města na rok 2021. Jedná se 
o dlouho očekávanou výstavbu kolumbária a současně 

bude probíhat i oprava západní zdi hřbitova. Tato oprava 
nebyla doposud provedena, protože úzce souvisí s výstav-
bou kolumbária.

Opravená fasáda a chodníky v ZUŠ
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Hospodaření města v první polovině letošního roku

Prázdniny jsou za námi a my můžeme bilancovat, jak 
město hospodařilo v první polovině letošního roku.

Příjmy jsou k 30. 6. 2021 naplněny oproti schválenému 
rozpočtu ve výši 50.794.783,89 Kč, tj. 78,54 %. Příjem ze 
sdílených daní je na úrovni 52,4 %, zatím se tento příjem 
vyvíjí dle našich předpokladů a můžeme konstatovat, že 
rozpočet byl na těchto položkách nastaven dobře. Do roz-
počtu na letošní rok nebyl zařazen příjem dotace na akci 
Rozvoj klíčových kompetencí v ZŠ Němčice nad Hanou, 
kdy byla příjmová stránka rozpočtu města v průběhu roku 
navýšena o přijatou dotaci ve výši 20.314.113,32 Kč.

Výdaje jsou k 30. 6. 2021 plněny pouze na ve výši 
34,09 %, tj. 23.719.177,19 Kč. Nízké plnění rozpočtu na 

výdajové straně je způsobeno tím, že se nezačaly reali-
zovat velké investiční akce, které má město připravené 
ve svém plánu investic. Mezi ty největší se řadí realizace 
infrastruktury na velké ploše po cukrovaru, kde je v sou-
časné době vydáno územní rozhodnutí a nyní probíhají 
další stupně stavebního řízení. Další plánovanou inves-
tiční akcí je rekonstrukce mostu přes Žlebůvku, kdy stále 
čekáme na povolení od Magistrátu města Prostějov.

V současné době již probíhají přípravy na rozpočet 
města 2022. Zastupitelé se setkají nad investičními ak-
cemi, které budou naplánovány na příští rok. Po dohodě 
zastupitelů budou tyto akce zařazeny do rozpočtu města 
na rok 2022.

Jana Oulehlová,  místostarostka

Informace ze schůzí Rady města Němčice nad Hanou

ze 72. schůze Rady města Němčice nad Hanou, konané 
dne 21. 6. 2021

Rada města Němčice nad Hanou mimo jiné schválila: 
• seznam nájemců na LTZ Kladky – Bělá v době 

hlavních prázdnin
• propachtování pozemku parc. č. 5031/1 v k.ú. 

Němčice nad Hanou o výměře 481 m2 na ulici 
Okružní za cenu 1,59 Kč/m2 za rok

• pronájem části pozemku parc.č. 124/2, v k.ú. 
v ulici Okružní, a umístění boxu společnosti Zá-
silkovna s.r.o.

• výpověď smlouvy o sběru, svozu, třídění a od-
straňování odpadu v našem městě mezi městem 
Němčice nad Hanou a svozovou společností 
SUEZ CZ a.s.

• realizaci výběrového řízení na zajištění svozu a li-
kvidace odpadu v Němčicích nad Hanou

• přijetí dotace ve výši 13.900 Kč na částečnou 
úhradu výdajů na „Pořízení, technické zhodno-

cení a opravu požární techniky, nákup věcného 
vybavení a zajištění akceschopnosti pro JSDH 
Němčice nad Hanou“

• smlouvu o zajištění technického dozoru na akci 
Most přes Žlebůvku

• opravu Čestného hrobu profesora Františka No-
votného na hřbitově

• smlouvu o dílo na provedení díla „Oprava areá-
lu dvora ZUŠ Němčice nad Hanou“ (přístupový 
chodník z dvorního traktu budovy) se společností 
Stavitelství Kyselák s.r.o.

• ceník nájmu hrobového místa a služeb spojených 
s nájmem na hřbitově v Němčicích nad Hanou, 
platný od 1. 7. 2021 za celkovou cenu 30 Kč/m2/
rok

• ukončení nájmu v bytě č. 3 bytového domu na 
Masarykově ulici č.p. 355 a pronájem téhož bytu 
novému nájemci

Nejvhodnější nabídku na realizaci této in-
vestice podala společnost FACTORY 2014 a.s., 
Litovel. Cena dle nabídky je téměř 7,2 mil. Kč. 
Stavba byla předána začátkem září a termín pro 
dokončení opravy hřbitovní zdi je 
30.10. 2021 a termín pro předání kolumbária byl 
stanoven na 30. 4. 2022.

Žádáme občany o zvýšenou pozornost a opatr-
nost při návštěvě hřbitova po celou dobu realiza-
ce této investiční akce.

Jan Vrána, starosta
Jana Oulehlová, místostarostka
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Informace ze zasedání Zastupitelstva města Němčice nad Hanou

ze 73. schůze Rady města Němčice nad Hanou, konané 
dne 23. 6. 2021

Rada města Němčice nad Hanou mimo jiné schválila: 
• zahájení výběrového řízení na veřejnou zakázku 

malého rozsahu „Revitalizace a rozšíření hřbitova 
– kolumbárium včetně opravy hřbitovní zdi – zá-
padní strany“

ze 74. schůze Rady města Němčice nad Hanou, konané 
dne 25. 6. 2021

Rada města Němčice nad Hanou mimo jiné schválila: 
• darovací smlouvy pro obce Lužice, Mikulčice, 

Moravská Nová Ves a Hrušky zasažené živelní 
pohromou ve výši 20.000 Kč pro každou obec

ze 75. schůze Rady města Němčice nad Hanou, konané 
dne 19. 7. 2021

Rada města Němčice nad Hanou mimo jiné schválila: 
• výměnu kotle v bytě č. 3 v bytovém domě č.p. 264 

ve výši 69.000 Kč včetně DPH

ze 76. schůze Rady města Němčice nad Hanou, konané 
dne 23. 7. 2021

Rada města Němčice nad Hanou vzala na vědomí: 
• vzdání se pracovní pozice ředitelky příspěvko-

vé organizace Mateřská škola Němčice nad Ha-
nou, okres Prostějov, příspěvková organizace 
Mgr. Andrei Kopové ke dni 21. 7. 2021.

• Rada města Němčice nad Hanou pověřila vedením 
příspěvkové organizace Mateřská škola Němčice 
nad Hanou, okres Prostějov, příspěvková organi-
zace paní Pavlu Buriánkovou od 26. 7. 2021.

• schválila opravu vozidla Multicar M30 FUMO

ze 77. schůze Rady města Němčice nad Hanou, konané 
dne 16. 8. 2021

Rada města Němčice nad Hanou mimo jiné schválila: 
• texty zápisů do Kroniky města Němčice nad Ha-

nou za roky 2016, 2017 a 2018
• dodavatele na obnovu čerpadel na čerpací stanici 

2 na ulici Zahradní
• dodavatele na obnovu zkorodovaných zámečnic-

kých výrobků na čerpacích stanicích na ulici Za-
hradní a Šafaříkova

• smlouvu o dílo na akci Revitalizace a rozšíření 
hřbitova – kolumbárium včetně opravy hřbitovní 
zdi – západní strany“, a to společnost FACTORY 
2014 a.s., za cenu 5.933.699 Kč

• zpracování studie úpravy a zřízení nových pře-
chodů pro chodce v Němčicích nad Hanou

• navýšení nájemného u městských bytů na srovna-
telnou cenu v čase a místě obvyklé

• prodloužení nájemních vztahů u bytů s nájmem na 
dobu určitou

• poskytnutí individuální dotace pro příspěvkovou 
organizaci  Sociální služby města Přerova, p.o.

ze 78. schůze Rady města Němčice nad Hanou, konané 
dne 30. 8. 2021

Rada města Němčice nad Hanou mimo jiné schválila: 
• vyhlášení konkurzního řízení na vedoucího pracov-

ního místa ředitele/ky příspěvkové organizace Ma-
teřská škola Němčice nad Hanou, okres Prostějov, 
příspěvková organizace

• zahájení výběrového řízení na veřejnou zakáz-
ku s názvem "Zajištění svozu a likvidace odpadu 
v Němčicích nad Hanou

• zahájení koncesního řízení včetně veškeré doku-
mentace koncesního řízení na „Provozování za-
řízení pro rozvod vody, odkanalizování a čištění 
odpadních vod“

z 23. zasedání Zastupitelstva města Němčice nad 
Hanou, konané dne 9. 6. 2021

Zastupitelstvo města Němčice nad Hanou mimo jiné 
schválilo:

• volbu nového předsedy Kontrolního výboru města 
Němčice nad Hanou pana Jiřího Zatloukala

• adresní záměr prodat část pozemku parc. č. 163/5, 
v ulici Trávnická

• prodej pozemků parc. č. 3672/21 o celkové výměře 
112 m2, parc. č. 3672/48 o celkové výměře 131 m2, 
parc. č. 3672/30 o celkové výměře 192 m2, nachá-
zejících se na ulici Šafaříkova, v k.ú. Němčice nad 
Hanou, které jsou v majetku města Němčice nad 
Hanou

• prodej části pozemku parc. č. 3672/7, nacházející 
se v Zahradní ulici, v k. ú. Němčice nad Hanou, 
který je v majetku města Němčice nad Hanou 
(nově vznikající pozemky parc. č. 3672/54 o vý-
měře 73 m2, parc. č. 3672/55 o výměře 95 m2), za 
cenu 120 Kč/m2 + platná DPH 21 %, jako pozemek 
veřejného prostranství, zeleň

• prodej části pozemku parc. č. 3672/7, ostatní plo-
cha, nově vznikající pozemek parc. č. 3672/58 
o výměře 70 m2, z majetku města Němčice nad Ha-
nou, v k.ú. Němčice nad Hanou, na ulici Zahradní

• směnnou smlouvu na směnu části pozemku parc.č. 
3672/2, v k.ú. Němčice nad Hanou za část pozem-
ku parc.č. 4341, v k.ú. Němčice nad Hanou, v Ša-
faříkově ulici
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• přijetí dotace ve výši 702.405,00 Kč na částečnou 
úhradu výdajů spojených s realizací akce „Projek-
tová příprava zlepšení hospodaření s dešťovými 
vodami ve městě Němčice nad Hanou“

• účetní závěrku sestavenou k rozvahovému dni 
účetní jednotkou městem Němčice nad Hanou za 
rok 2020 včetně všech příloh

• závěrečný účet města Němčice nad Hanou za rok 
2020

Zastupitelstvo města vzalo na vědomí:
• dokument Výroční zpráva o činnosti Městského 

úřadu Němčice nad Hanou a jeho organizačních 
složek za rok 2020

• dokument Rozbor hospodaření města Němčice nad 
Hanou k 31. 3. 2021

Zastupitelstvo města Němčice nad Hanou mimo jiné 
neschválilo:

• nabídku na zpracování architektonické studie 
„Startovací byty“ v zahradním traktu bytového 
domu na Masarykově ulici č.p. 355

z 24. zasedání Zastupitelstva města Němčice nad 
Hanou, konané dne 25. 8. 2021

Zastupitelstvo města Němčice nad Hanou mimo jiné 
schválilo:

• realizaci akce „Revitalizace a rozšíření hřbitova – 
kolumbárium včetně opravy hřbitovní zdi – západ-
ní strany

• realizaci akce pod názvem „Přípojky elektro ke 
garážím v ulici Sadová“, a to v případě 2/3 závaz-
ného souhlasu s připojením všech majitelů pozem-
ků a garáží na ulici Sadová. Závazný souhlas bude 
zjištěn do 31.10. 2021.

z 25. zasedání Zastupitelstva města Němčice nad 
Hanou, konané dne 15. 9. 2021

Zastupitelstvo města Němčice nad Hanou mimo jiné 
schválilo:

• prodej části pozemku parc. č. 3682/1, v Tyršově 
ulici, v k. ú. Němčice nad Hanou, o výměře 20 m2, 
za cenu 150 Kč/m2

• příslib návratné fi nanční pomoci Klubu přátel ZUŠ 
Němčice nad Hanou, z.s. na rok 2023

Zastupitelstvo města vzalo na vědomí:
• vstup společnosti Němčická rozvojová, s.r.o., se 

sídlem Komenského nám.70, Němčice nad Hanou 
do likvidace

Ivana Korvasová, tajemnice MÚ

 Odpady v Němčicích

Každý občan v našem městě minulý rok vyprodukoval 
v průměru 248 kg SKO a VO. Pokud se letos množství 
výrazně nezmění, přesáhneme zákonné limity a nevyhne-
me se tak zvýšenému poplatku za překročení stanoveného 
množství. 

V dalších letech to nebude lepší – limity se snižují a 
poplatky zvyšují. Pokud se množství vyprodukovaného 
SKO a VO nesníží, budeme platit stále více. Za pouhé tři 
roky limit klesne na 170 kg/občan/rok a každá tuna navíc 
nás vyjde na 1 250 Kč.

Toto drastické zdražování se pak může promítnout i do 
poplatků za odpady u samotných občanů. Proto je v zájmu 
každého z nás uchopit do rukou tu jedinou zbraň, kterou 
máme – snížit objem SKO a VO v našem městě. Toho do-
cílíme i tím, že budeme vytvářet méně odpadu a začneme 
pořádně třídit. 

Míra třídění v našem městě dosahuje 40 %, podle no-
vého zákona o odpadech ale musíme v roce 2025 vytřídit 
60 % odpadů. Je proto před námi ještě dlouhá cesta, na 
které se musí podílet každý z nás. 

 Odpady v Němčicích

Životní prostředí informuje

 Němčice nad Hanou začínají boj s odpady

V současné době se v České republice skládkuje 46 % 
odpadů (hůře jsou na tom v Evropě jen balkánské státy). 
Tendence je ale jasná: skládkování postupně omezovat, až 
téměř vypustit.  

Velký bič nachystala Evropská unie, která svými od-
padovými směrnicemi stanovila jasné a přísné cíle: Do 
roku 2035 navýšit recyklaci komunálních odpadů na 65 % 
a snížit skládkování komunálních odpadů na 10 %. 

Druhý tlak způsobuje česká legislativa. 1. ledna začal 
platit nový odpadový zákon, který městům i obcím ra-
dikálně navyšuje poplatek za ukládání směsného komu-
nálního odpadu (SKO) a velkoobjemového odpadu (VO). 
V současné době platí města a obce 500 Kč za každou tunu 

SKO a VO. Při překročení skládkovacích limitů se poplatek 
navyšuje na 800 Kč za každou tunu navíc. V průběhu násle-
dujících let se tato částka může vyšplhat až na 1 850 Kč. 

 Němčice nad Hanou začínají boj s odpady
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 Evidence odpadu

Abychom získali kontrolu nad našim odpadovým hos-
podářstvím, rozhodli jsme se zavést evidenci odpadů 
v našem městě. Proto jako první krok v říjnu a listopadu 
označíme etiketami s QR kódy veškeré nádoby na SKO 
a nádoby na tříděný odpad ve sběrných hnízdech.

Při výsypu odpadu načte pracovník svozové společnosti 
QR kód do evidenčního systému, kde se následně propíší 
informace o domácnosti, druhu odpadu a jeho množství. 

Evidence odpadu také slouží k inventarizaci svážených 
nádob. Díky tomu budeme svozové společnosti platit za 
reálný počet vysypaných nádob. 

Po zavedení evidence SKO se pustíme do dalšího kro-
ku, a to evidence bioodpadu, plastu a papíru, jejichž tří-
dění projde změnou – občané už nebudou muset s těmito 
odpady docházet do sběrných míst, ale mohou třídit v po-
hodlí domova díky novému systému sběru od domu. 

Kromě zvýšení komfortu také dojde ke zlevnění po-
platku za odpad – pro ty občany, kteří se zapojí do nového 
odpadovéhosystému.

Do konce roku 2021 proběhnou potřebné přípravy 
a nový systém začne platit od 1. ledna 2022. 

 Třídění bioodpadu

Podle statistik kuchyňský a zelený odpad tvoří až 
35 % obsahu běžné české popelnice na SKO! Přitom 
bioodpad je odpad velmi dobře využitelný a na skládku 
v žádném případě nepatří.

Svoz bioodpadu
• Duben – listopad (1× za 14 dní)
• Prosince – březen (1× za měsíc)

 Třídění bioodpadu v rodinných domech

Domácnosti v rodinných domech, které se zapojí do
systému, od města zdarma mohou získat120l nádobu 
s QR kódem, do níž mohou tento odpad třídit a den 
před svozem ji pouze postaví před svůj dům. 

 Třídění bioodpadu v bytových domech

Současně také přistavíme 240l nádoby ke každému 
bytovému domu, aby se mohli zapojit i občané žijící 
v bytě. 

 Třídění plastu a papíru v rodinných domech

Domácnosti z rodinných domů mohou třídit do mod-
rých a žlutých pytlů, nebo si mohou zažádat na měst-
ském úřadě o modrou 120 l nádobu na papír a žlutou 
240 l nádobu na plast. 

Co s naplněnou nádobou nebo pytlem?
• Po naplnění modrého pytle na papír jej svažte, 

označte QR kódem a den před svozem, případně 
v den svozu brzy ráno jej postavte před svůj dům.

• Po naplnění modré nádoby na papír (která bude 
stále označena QR kódem) ji přistavte den před 
svozem, případně v den svozu brzy ráno před svůj 
dům.

• Po naplnění žlutých pytlů na plast jej svažte, ozna-
čte QR kódem a den před svozem, případně v den 
svozu brzy ráno jej postavte před svůj dům.

• Po naplnění žluté nádoby na plast (která bude stále 
označena QR kódem) ji přistavte den před svozem, 
případně v den svozu brzy ráno před svůj dům.

 Třídění plastu a papíru v bytových domech

Domácnosti žijící v bytových domech, které se zapojí 
do nového systému, zdarma získají žluté pytle na plast 
i modré pytle na papír, do nichž budou doma třídit. 

Co s naplněným pytlem?
• Po jejich naplnění je pak označte QR kódem a den 

před svozem, případně v den svozu brzy ráno je 
odneste před své bytové domy. QR kódy získáte na 
městském úřadě.

Chcete získat v roce 2022 slevu na každého člena rodiny?

Přihlaste se do systému do 31. 12. 2021. Po tomto datu (tj. 1.1.2022) sleva bude uplatněna 
až v následujícím roce 2023.

 Evidence odpadu

 Třídění bioodpadu  Třídění bioodpadu v rodinných domech

 Třídění bioodpadu v bytových domech

 Třídění plastu a papíru v rodinných domech

 Třídění plastu a papíru v bytových domech

 Třídění plastu a papíru

V nádobách na SKO často končí plast i papír, proto 
jsme se také rozhodli podpořit třídění těchto odpadů 
v rodinných i bytových domech. 

Svoz papíru a plastů:
• 1× měsíčně

 Třídění plastu a papíru
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Na podzim roku 2020 a na jaře roku 2021 se usku-
tečnila ve městě Němčice nad Hanou výsadba celkem 
40 ks listnatých stromů na 11 lokalitách. Samotná akce 
byla zrealizována za fi nanční podpory NPŽP pod Výzvou 

č. 9/2019, prioritní osy 5.4.A – Zakládání a obnova ploch 
zeleně včetně doprovodných vodních prvků přírodě blíz-
kého charakteru a realizace opatření k zajištění podmínek 
pro existenci volně žijících živočichů v sídlech. 

Cílem tohoto projektu byla výsadba stromů v intravi-
lánu města Němčice nad Hanou. Nová výsadba tak bude 
mít kromě funkcí krajinářských, estetických a biologic-
kých i důležitou rekreační funkci, jenž povede k vytvoře-
ní klidové zóny umožňující krátkodobou rekreaci a odpo-
činek, a to odpočinek aktivní či pasivní. 

Akce byla zaměřena na komunitní výsadbu, což mělo 
za cíl zapojit všechny občany města. Na jaře roku 2021 
se do výsadby zapojilo úctyhodných 20 rodin, které si za-
sadily vlastní strom a opatřily vizitkami se jmény. Všem 
rodinám, které se této akce zúčastnily, děkujeme.

Eva Nezdařilová, referentka životního prostředí

 Distribuce nádob, pytlů a QR kódů

Registrace do systému společně s distribucí nádob, 
pytlů i QR kódů proběhne v průběhu listopadu 2021 na 
městském úřadě, o konkrétních termínech vás včas bu-
deme informovat v letáku, který vám přijde do schránky 
a najdete ho i na webových stránkách města. V případě 

dotazů volejte paní Ing. Evě Nezdařilové, na 702 248 862
nebo na 582 302 325 v pracovní době úřadu.

Děkujeme občanům za spolupráci a těšíme se 
na společné budování města s minimem odpadu.

 Proč se recyklují nefunkční zářivky a jiná elektrozařízení?

Většina z nás už dnes ví, že vysloužilé lineární či 
úsporné zářivky je potřeba odevzdat k recyklaci. Ne 
všichni ale víme, proč a jaký je jejich další osud.

Recyklace nefunkčních zářivek je důležitá ze dvou 
důvodů. Tím prvním je ochrana životního prostředí před 
rtutí, která je v těchto výrobcích v malém množství ob-
sažena. V jedné úsporné zářivce jde o 3–5 mg rtuti. Při 
mnohonásobně vyšších koncentracích může tato jedovatá 
látka poškodit nejen životní prostředí, ale i naše zdraví.

Druhým důvodem je opětovné materiálové využití, jež 
u zářivek a dalších světelných zdrojů v současnosti dosa-
huje více než 90 %. Využitím recyklovaných materiálů při 
další výrobě se šetří přírodní zdroje surovin.

Zpětným odběrem a ekologickou recyklací osvětlova-
cích zařízení se od roku 2005 zabývá neziskový kolektivní 
systém EKOLAMP, který tyto služby zajišťuje i pro naše 
město. Obyvatelé našeho města mohou nejen nefunkční 
světelné zdroje, ale i další elektrozařízení  zdarma ode-
vzdávat ve sběrném místě Komenského nám. 70, Němči-
ce nad Hanou, v budově Městského úřadu (pod schody), 
kde je umístěna malá sběrná nádoba,  nebo v elektro ob-
chodě při nákupu nových.

Ze sběrných míst EKOLAMP sváží světelné zdroje 
a další vysloužilá elektrozařízení k ekologické recykla-
ci, díky které jsou z nich pro opětovné použití získávány 

druhotné suroviny, zejména kovy, plasty a sklo. Hliník, 
mosaz a další kovy se mohou znovu použít v kovovýrobě, 
z recyklovaných plastů jsou vyráběny např. zatravňovací 
dlaždice či plotové dílce a sklo se používá jako technický 
materiál.

Prostřednictvím EKOLAMP se v roce 2020 recyklo-
valo 587 tun použitých světelných zdrojů a téměř 3 000 
tun malých a velkých elektrozařízení. Díky EKOLAMP 
se podařilo opětovně využít přes 90 % materiálů ze všech 
sebraných elektrozařízení. To je dobrá zpráva pro životní 
prostředí naší země.

Bohužel stále mnoho českých domácností nerecyklu-
je a menší elektrozařízení včetně úsporných žárovek hází 
do komunálního odpadu. Do půdy se tak mohou dostat 
nebezpečné látky, se kterými si příroda jen tak neporadí. 
Právě vy můžete pomoci tuto situaci změnit.

Více se o problematice nakládání s nefunkčními zá-
řivkami a dalšími elektrozařízeními dočtete na www.
ekolamp.cz.

Zdroj článku: https://www.ekolamp.cz/cz/ke-stazeni/in-
formovani-spotrebitelu

Eva Nezdařilová, referentka pro životní prostředí

 Distribuce nádob, pytlů a QR kódů

 Proč se recyklují nefunkční zářivky a jiná elektrozařízení?

Rodina Vlčkova a Křivánkova

Dokončení projektu: Výsadba stromů ve městě Němčice nad Hanou
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ZE ŽIVOTA MŠ
Mateřská škola Němčice nad Hanou má pro letošní 

školní rok 2021/2022 zapsaných 90 dětí. Počet tříd zů-
stává stejný a děti jsou do nich rozděleny stejně jako loni 
podle věku. Změna však nastala v personálním obsaze-
ní. V červenci náhle a nečekaně podala okamžitou výpo-
věď ředitelka školy. Zřizovatel musel okamžitě reagovat 
a ustanovit do funkce prozatímní zastupující ředitelky 
jednu ze současných učitelek. Připravil konkurzní výbě-
rové řízení na místo ředitelky, do kterého mohou zájemci 
podávat přihlášky do konce září. S nástupem nové ředitel-
ky se počítá od 1. ledna 2022, případně dle dohody dříve. 
Funkci zastupující ředitelky vykonává Pavla Buriánková. 
Zřizovatel Městský úřad Němčice nad Hanou i veškerý 
personál mateřské školy se dohodli na tom, že se budou 
snažit vzájemně spolupracovat a pro děti vytvářet příjem-
né a vstřícné prostředí, aby je tyto organizační změny ni-
jak negativně nezasáhly. V červenci byla mateřská škola 
uzavřena. Provoz začal jako obvykle už v srpnu. Od 9. 8. 
děti využívaly krásného počasí a trávily letní dny přede-
vším na školní zahradě. Nejvíce se bavily hrami s vodou 
a se stříkajícím kobercem a vodním korýtkem.

Školní rok ve všech třídách byl zahájen 1. září. Děti se 
těšily na kamarády, společné hry a aktivity, které pro ně 
připravují paní učitelky. Ty začaly hravou formou plnit 
úkoly Školního vzdělávacího programu. Veliký úspěch 
měla akce na dopravním hřišti v Prostějově, které se zú-

častnily starší děti. Máme naplánovanou spoustu dalších 
zajímavých zábavných i vzdělávacích akcí, na které se 
těší nejen děti, ale i paní učitelky.

Naše mateřinka se zapojila do programu s environmen-
tální výchovou. Ekocentrum IRIS v Prostějově má pro 
děti připraven výukový program s tématy „Dobrou noc, 
ježku“ s živým ježkem, „Vůně Vánoc“ s pečením perníč-
ků, povídáním o adventu i Vánocích, lidových tradicích 
a zvycích. Další téma s názvem „ Příroda na zahradě“ za-
ujme děti návštěvou skřítků s truhlou s pokladem a pří-
rodninami. Velice pestrá je nabídka divadel na 1. pololetí 
školního roku. Už teď se mohou děti těšit na maňáskové 
divadlo a představení v kině OKO.

Rodina Jeřábkova Rodina Ptáčkova

Ordinační hodiny Všeobecného lékaře v Němčicích nad Hanou, 
Masarykova ulice

Akutní pacienti Pouze pro objednané a pozvané pacienty (prohlídky preventivní, 
pracovní...) na pozvání sestrou či lékařem Ordinuje

Pondělí 12.00 - 14.00 11.00 - 12.00 (pouze sestra) a 14.00 - 15.00 (pouze sestra) MUDr. 
Červenková (2 h)

Úterý × 7.30 - 11.30 (pouze sestra) ×

Středa × × ×

Čtvrtek 8.00 - 11.00 7.00 - 8.00  (pouze sestra) a  11.00 - 14.00 MUDr. 
Červenková (6 h)

Pátek × × ×

MŠ na dopravním hřišti
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ZE ŽIVOTA ZŠ

Na závěr vyslovuji přání pro všechny děti, rodiče, pra-
rodiče i pracovnice školy, aby celý školní rok proběhl 
v klidu, pohodě a aby nás nezasáhla žádná epidemie, kvů-
li níž by škola musela být uzavřená.

Nově nastupujícím dětem přeji, aby odloučení od ro-
dičů zvládly bez větších problémů a do mateřské školy 
chodily rády stejně jako jejich starší kamarádi. Program 
v MŠ je pestrý a my se snažíme vytvářet dětem pěkné pro-
středí s pestrými, zábavnými i vzdělávacími činnostmi. 

Vždyť to, že děti budou za námi do školky chodit rády, je 
naším cílem i posláním a přináší nám radost.

Veškeré bližší informace o ŠVP, programu, akcích 
i provozu MŠ jsou dostupné na nových webových strán-
kách MŠ www.msnemcicenadhahnou.cz.

Všem přeji pohodové babí léto.

Pavla Buriánková, zastupující ředitelka MŠ

Slavnostní předávání vysvědčení deváťákům

Ve dnech 28. a 29. 6. 2021 proběhlo slavnostní předání 
vysvědčení žákům tříd 9.A a 9.B v sále kina. Proběhl krát-
ký kulturní  program a prezentace jejich fotografi í z let 
minulých. Na závěr promluvil pan starostarosta Ing. Jan 
Vrána a paní ředitelka Mgr. Hana Matušková. Vyzname-
naným žákům byly předány věcné ceny. Náš program byl 

ukončen dvěma písněmi a závěr se jako obvykle neobešel 
bez slz.

Všem vycházejícím žákům přejeme mnoho úspěchů 
v dalším studiu a hodně štěstí v životě.

František Matoušek, třídní učitel 9.B

Příměstský tábor
Ve dnech 16.-20.8. se v naší škole konal příměstský tá-

bor. Tábor organizovali Přátelé otevřené školy a proběhl 
díky projektu „Podpora rodičů při zaměstnání formou 
dětského klubu a příměstského tábora“, registrační čís-
lo: CZ.03.2.65/0.0/0.0/16_047/0016028. Tento projekt je 
fi nancován z prostředků ESF prostřednictvím Operační-
ho programu Zaměstnanost a ze státního rozpočtu ČR.

Program tábora byl zaměřen na kreativně-výtvarné, hu-
dební i sportovní aktivity. Děti si nazdobily plátěné vaky, 
nazdobily si skleničky technikou leptání, pro sebe i ma-
minky si navlékly náramky, postavily si hotel, společnými 
silami si nakreslily maják a nacvičily několik písniček na 
boomwackers, což jsou barevné trubky, na které se dá hrát.

Když se děti dostatečně nabažily kreativní tvorby, če-
kaly na ně sportovní aktivity. Rozvíjely svoje dovednosti 
a motoriku při soutěžích družstev i míčových hrách, sou-
peřily při olympiádě, bavily se při řadě psychomotoric-
kých her a společně hledaly a našly poklad.

Jeden den jsme vyrazily na celodenní výlet do Di-

noparku a ZOO ve Vyškově. Děti si užily dobrodružství 
v prehistorickém světě, nakrmily zvířátka a nakonec utra-
tily kapesné v suvenýrech.

Tábor se vydařil a vedoucí (Dana Vlčková, Lucie Vrá-
nová a Veronika Pešáková) se těší na příští tábor, který se 
bude konat zase za rok.

Dana Vlčková

9. A s třídní Anetou Navrátilovou 9. B pana učitele F. Matouška

Děti z příměstského tábora
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Slavnostní zahájení školního roku a Den otevřených dveří

Po roce netrpělivého očekávání a nejistoty, zda se tato 
akce vůbec uskuteční, konečně proběhlo dlouho pečlivě 
připravované slavnostní otevření nově zrekonstruované 
budovy základní školy, které bylo původně naplánová-
no již na 15. října 2020. Kvůli zhoršené epidemiologic-
ké situaci a proticovidovým opatřením ale mohlo město 
Němčice nad Hanou ve spolupráci se zdejší základní 
školou uspořádat Den otevřených dveří až letos, a to 1. 
9. 2021 u příležitosti ukončení akce „Rozvoj klíčových 
kompetencí v Základní škole Němčice nad Hanou“.

V deset hodin dopoledne se před školou shromáždili 
nejen její zaměstnanci, ale také představitelé vedení měs-
ta, starostové okolních obcí, zástupci fi rem, které se podí-
lely na rekonstrukci, a další hosté. Po krátkém kulturním 
programu, který s dětmi připravily paní učitelky Mgr. 
Markéta Tobolíková a Mgr. Dana Vlčková, si všichni pří-
tomní vyslechli slavnostní projevy paní místostarostky 
Ing. Jany Oulehlové, ředitelky školy Mgr. Hany Matuš-

kové a starosty Němčic Ing. Jana Vrány. Všichni jmeno-
vaní vyzdvihli mimořádný význam tohoto projektu, který 
změnil školu k nepoznání a zařadil ji mezi nejmoderněji 
vybavené základní školy v širokém okolí. Poté následovalo 
slavnostní přestřižení pásky a pak už se mohli hosté vydat 
na prohlídku školy,  sportovního areálu i venkovní učebny.

Od 12 do 17 hodin byla škola otevřena rovněž pro ši-
rokou veřejnost. Zájem byl opravdu mimořádný, protože 
se během odpoledne přišlo na zrekonstruovanou školu 
podívat asi 250 osob. Velmi často zaznívala slova chvály 
a obdivu, jak krásně a moderně je škola vybavená. A pro-
tože i počasí po uplakaných a studených dnech celkem 
přálo, zračila se ve tvářích návštěvníků i zaměstnanců 
školy spokojenost z úspěšně zvládnuté akce. Věříme, že 
se i v roce stého výročí naší základní školy, které připadne 
na rok 2025, budeme mít čím pochlubit.

Pavel Janura

Organizace školního roku 2021/2022
Školní rok 2021 / 2022 jsme s žáky 1. září zahájili opět 

komorněji, tak jako v loňském roce a to v jednotlivých 
třídách 2. až 9. ročníku, abychom zachovali homogenitu 
jednotlivých skupin žáků. Naši nejmenší žáčci měli přiví-
tání s rodiči netradičně ve venkovní učebně, jak to probí-
halo,  najdete v jiném článku lupy.

Přeji všem žákům a zaměstnancům školy, aby nás v le-
tošním školním roce nepotkala žádná, nebo alespoň mi-
nimální omezení z důvodu pandemie a mohli jsme celý 
rok prožít v pohodě, v klidu a v krásném prostředí naší 
opravené školy.

Období školního vyučování ve školním roce 2021/2022 začne ve všech základních školách, středních školách, 
základních uměleckých školách a konzervatořích ve středu 1. září 2021.

Podzimní prázdniny: středa 27. října a pátek 29. října 2021
Vánoční prázdniny:  čtvrtek 23. prosince 2021 až neděle 2. ledna 2022.
 Vyučování začne v pondělí 3. ledna 2021.
Vysvědčení s hodnocením za první pololetí bude žákům předáno v pondělí 31. ledna 2022.
Pololetní prázdniny: pátek 4. února 2022
Jarní prázdniny: 28. 2.–6. 3. 2022
Velikonoční prázdniny: čtvrtek 14. dubna 2022
 Vyučování ve druhém pololetí bude ukončeno ve čtvrtek 30. června 2022.
Hlavní prázdniny: pátek 1. července 2022 až středa 31. srpna 2022.
 Období vyučování ve školním roce 2022/2023 začne ve čtvrtek 1. září 2022.
Ředitelské volno: 27. 9. 2021

Slavnostní otevření školy

Den otevřených dveří
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Přehled pedagogických pracovníků školy

Hana Matušková, ředitelka školy

1. AŽ 5. ROČNÍK – TŘÍDNÍ UČITELÉ

1. Mgr. Lucie Přidalová 1. A
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Letošní první školní den byl velkým a důležitým dnem 
nejen pro naše prvňáčky a jejich rodiče, ale i pro všech-
ny žáky a zaměstnance školy…

V dnešní době, kdy není jistota konání jakékoliv veřej-
né akce, se měl totiž konat z loňského roku odložený den 
slavnostního otevření školy po rekonstrukci a také den 
otevřených dveří.

Příznivá epidemická situace nakonec dovolila obě oče-
kávané akce uskutečnit.

Dvě třídy našich prvňáčků v doprovodu jejich rodičů 
jsme tedy přivítali v naší krásné venkovní učebně, kam 
je přišli pozdravit i naši hosté – paní ředitelka Mgr. Hana 
Matušková, pan starosta  Ing. Jan Vrána, paní místosta-
rostka Ing. Jana Oulehlová, paní tajemnice MÚ Ing. Ivana 
Korvasová a pan farář Mgr. Tomáš Strogan.

Na 41 dětí, které byly přijaty k povinné školní docház-
ce na naší škole v letošním školním roce, se těšily paní 
učitelky Mgr. Lucie Přidalová a Mgr. Zuzana Répalová.

Obě první třídy byly krásně vyzdobené a většina prv-
ňáčků s rodiči si je přišla prohlédnout odpoledne v rámci 
Dne otevřených dveří. Přejeme našim novým žákům, aby 
se jim ve škole líbilo, dařilo a aby prožily klidný a poho-
dový školní rok.

A. Vlčová, zástupkyně ŘŠ pro 1. stupeň

• 13. 10. 2021
• 1. 12. 2022

• 23. 3. 2022
• 1. 6. 2022

Třídní schůzky 
ve šk. roce 2021/2022

Prvního září v naší škole

V letošním školním roce jsme se obávali o naplnění tá-
bora, hlavně z důvodu covidového. Nakonec jelo přes 70 
dětí, což je rekord. Letos jsme vybrali krásný areál RETA-
SO na Horní Bečvě, který byl vybaven chatkami se spr-
chou a záchodem, v areálu bylo hřiště na fotbal, volejbal, 
čehož děti v každé volné chvíli využívaly.

Začátek tábora se odehrál jako každý rok ve zname-
ní dělení dětí do oddílů, vymýšlení názvů týmů, pokřiků, 
sprejování trik a vlajek. Večer nás pak čekaly seznamo-
vací hry.

Jelikož předpověď počasí pro nás  nebyla příliš optimis-
tická, mělo být téměř celý týden chladno a  pršet, rozhodli 
jsme se využít slunečného nedělního počasí a vyrazili na 
Pustevny. Tam nás vyvezl autobus a pak jsme již šlapa-

li směr Radegast, Radhošť, kaple sv. Cyrila a Metoděje 
a pak z kopce dolů až do naší táborové základny.

Další výlet proběhl o 3 dny později směr Rožnov pod 
Radhoštěm do Valašské dědiny. Krásné chaloupky, Jurko-
vičova rozhledna, rožnovské náměstí, to byly cíle našeho 
výletu a moc jsme si je užili.

Jelikož pořádáme hudební tábor, hlavní náplní je spo-
lečné muzicírování ukončené závěrečným vystoupením. 
Probíhaly tedy dělené zkoušky, abychom pak mohli po-
stavit početný orchestr. Již na první zkoušce nám to krás-
ně ladilo a pro některé děti to byla vůbec první zkušenost 
s orchestrem.

V průběhu celého pobytu děti soutěžily v celotáborové 
hře, každý den se utkaly s ostatními týmy, aby pak vítě-
zové stanuli na příčce nejvyšší. Probíhalo také bodování 

Letní hudební tábor

ZE ŽIVOTA ZUŠ

Prváčci ve venkovní učebně

Pilná příprava na závěrečný koncert

Na společném výletě v Beskydech
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Ještě jsme neoprášili táborový materiál a už jsme 
balili do Himalájí. Ano, do Himalájí. I když se jednalo 
o výstup teoretický, tak pro mnohé třídní kolektivy to byl 
výstup srovnatelný s tím skutečným.

Himaláje jsou týmové hry, které jsme připravili pro 
třídní kolektivy Základní školy v Němčicích nad Hanou. 
Během sedmi dnů prošlo naše Himaláje 14 tříd a bezmá-
la 350 návštěvníků hor. Každá třída si prošla zkouškou 
komunikace, spolupráce, týmového rozhodování a řešení 
problémů,  ohleduplnosti a naslouchání. Do plnění úkolů 
v našich imaginárních Himalájích se zapojili i třídní uči-
telé a  třídní asistenti.  Zážitková pedagogika – pedago-
gika volného času je to, co jsme mohli dětem a učitelům 
naší základní školy nabídnout.

Týmové hry ukázaly nejen dětem, ale hlavně jejich uči-
telům, jak se jednotliví žáci chovají v naprosto odlišných 
situacích než je běžná výuka. Každý učitel mohl nahléd-
nout pod pokličku třídního klimatu a mohl být svědkem 
neskutečných okamžiků, které se v našich Himalájích 
odehrály.  Týmové hry byly plné silných emocí, zážitků 
a osobních posunů.

Přejeme všem, kteří naše Himaláje zdolali, aby získané 
poznatky dokázali aplikovat do svých třídních kolektivů 
a těšíme se zase někdy příště třeba na Sahaře ...

Kolektiv pracovníků ORION 
– Středisko volného času

Prázdninám jsme defi nitivně zamávali a s prázdninami 
i všem krásným letním aktivitám, které jsme pro děti i je-
jich rodiče  připravili.

Připravili jsme 11 letních táborů, kterých se zúčastnilo 
258 táborníků, připravili jsme tři krásné celodenní výlety 
a dvě jednodenní akce pro děti.

DĚKUJEME VŠEM PRACOVNÍKŮM, KTEŘÍ SE 
NA NAŠICH PRÁZDNINOVÝCH AKCÍCH PODÍLELI. 

Děkujeme všem pedagogům, programovým koordiná-
torům, zdravotníkům a kuchařkám, všem instruktorům 
a technickým pracovníkům, že jsou součástí našeho sou-
hvězdí.

Tábor je běh na dlouhou trať a je to proces, který vzni-
ká na podzim, zraje přes zimu, na jaře pučí, roste a když 
se dobře o něj pečuje, tak v létě uzraje do té nejlepší po-
doby. Tábor je obrovské, neskutečně obrovské, množství 
práce, kterou nejde popsat ani vyčíslit, kterou dělá velké 
množství lidí ve svém volném čase a dělá ji dobře. Děku-
jeme vám všem.

Je nám velkou ctí, zasadit letos na podzim nové tábory 
a těšit se na další léto s vámi.

Eva Bašková, ředitelka SVČ 

Himalájská expedice Letos se vydařilo…

Letní tábory ve fotografiích

ZE ŽIVOTA SVČ ORION

chatek, téměř všichni se snažili o pořádek nejen v pokoji, 
ale i v celé chatě.

Po druhém výletě jsme měli krásný táborák se špe-
káčky a samozřejmě i s muzikou, kdo neměl nástroj, tak 
alespoň zpíval. Bohužel to byl poslední společný večer 

s dětmi. Ze zdravotních důvodů jsme na druhý den museli 
tábor ukončit. Bylo nám to líto, ale věřme tomu, že příští 
rok vše doženem. A kdo ví, třeba opět na stejném místě.

 Pavla Kundelová, vedoucí pobočky v Němčicích

Žáci ZŠ na Himalájské expedici Putování v Čechách
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Indiánské léto

Robin Hood

Hejbni kostrou
Dobrodružství Asterixe a Obelixe

Léto na vodě

Večerníček

Ostrov pokladů

Vikingové

Legendy divokého západu

Klíče od pevnosti Boyard



16 Němčice pod lupou

Kulturní léto začalo hned v červnu po uvolnění protico-
vidových opatření, ale o tom jsme již psali v 2. čísle lupy. 
Jen připomínám – Slavnosti města, Veteráni a Hanácký 
divadelní máj.

Po letním kině, které zahájilo prázdniny českým fi l-
mem Bábovky a animovaným příběhem pro děti Sněžný 
kluk největší akcí byly Němčické hody.

Poslední červencový víkend proběhly v našem městě 
tradiční hody. V pátek 23. 7. ve foyer kina OKO zahájil 
svoji výstavu obrazů na téma mikroregion Němčicko pan 
Květoslav Černý  vernisáží, na kterou přišli nejen členové 
jeho rodiny a přátelé, ale také  obdivovatelé jeho obra-
zů. Výstavu jste si mohli prohlédnout celý víkend a bylo 
možno si  obrazy i zakoupit.

Sobotní odpolední program patřil dětem v areálu ZUŠ, 
kde se ti nejmenší mohli aktivně zapojit do SkoTančení 
s Verčou. Děti měly také možnost si vyzkoušet modelová-
ní balónků. K dispozici byl také skákací hrad. Nejvíce se 
však dětem líbila Virtuální realita – SVČ Maják Vyškov. 
Po skončení dětského programu dospělému publiku za-
zpíval revival Petra Spáleného.

Neděle patřila již tradičně krojovaným. Pantléku při-
jel na pomoc mužský sbor ze Sobůlek, společně šli na 
hřbitov uctít památku slečny Kostkové. Následovala mše 
v kostele sv. Máří Magdalény za doprovodu mužského 
sboru ze Sobůlek, který si zazpíval i v areálu ZUŠ a byl 

Město Němčice nad Hanou vyhlásilo soutěž o „Nej-
hezčí fotografi i z Němčic nad Hanou“ termín uzávěrky 
byl 20.7. 2021, bohužel se do soutěže přihlásili pouze 
dvě  soutěžící: Zuzana Baričíková a Kristýna Křivánková. 
Oběma děkujeme a blahopřejeme k umístění na prvním 
místě. 

Je nám líto, že se do soutěže zapojily jen dvě soutěžící, 
vždyť fotoaparáty a mobily má skoro každý. Zachytit své 
město a zkusit své štěstí v soutěži nezabere mnoho času. 

Kulturní léto

Naše hody

Fotosoutěž

KULTURNÍ ZPRÁVIČKY

Zuzana Baričíková Kristýna Křivánková

Honza Mlčoch si získal i dětské divákyVystoupení Pantléku k hodům patří
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Ve spolupráci s Mysliveckým spolkem, z. s. náplano-
valo město Němčice nad Hanou již 3. ročník Rozloučení 
s prázdninami, které se mělo konat 27. 8. 2021 na naučné 
stezce Masarykova lípa. Tématem byly Zálesácké znalos-
ti. Kvůli nepřízni počasí byla akce přesunuta na myslivnu. 
Pro děti byly připraveny soutěže v podobě Morseovy abe-
cedy, Kimovy hry, poznávačky přírodnin, učení uzlování 
či různé pohybové aktivity a občerstvení, o které se posta-
rali myslivci. Celkem se zúčastnilo 30 dětí.

Rozloučení s prázdninami

Poslední prázdninový víkend patřil setkání mikroregio-
nu tentokrát konanému v Hrušce.

Chtěla bych poděkovat našemu soutěžnímu družstvu, 
a to sourozencům Zbyňkovi a Radimovi Janíčkovým, 
Honzovi Jeřábkovi, Tadeáši Zachrlovi a Ondřeji Molato-
vi, kteří vybojovali krásné 6. místo.  V programu vystou-
pila Olga Lounová. Akce byla velmi vydařená a všichni si 
ji skvěle užili.

Mikroregion se bavil v Hrušce

Vyhodnocení výsledků Soustředěnost nad správnými odpověďmi

Náš soutěžní tým

součástí odpoledního programu. Pantlék svoje vystoupení 
zakončil dražbou O hanácký botek, který se vydražil za 
krásnou částku. Pak se říká, že Hanáci jsou lakomí.

Sváteční hodové odpoledne uzavřel svým vystoupe-
ním Honza Mlčoch s písněmi Karla Gotta Díky pěknému 

počasí se vydařila hodová zábava FK, posezení u hasičů 
a výstava drobných chovatelů, na náměstí si děti užily ko-
lotočů a utratily nějakou korunku u stánků.

Město Němčice nad Hanou
Vás zve na

DIVADELNÍ PÁTKY
24. 9. 2021

19.30
Divadelní soubor Slavkov u Brna

"Když hrdličky cukrovaly"

15. 10. 2021
19.30

Divadlo Hostivice
"Tonka Šibenice"

Vstupné na představení je 80 Kč.

Předprodej vstupenek na kulturním středisku a v městské knihovně.

12. 11. 2021
19.30

Divadlo Artur Praha
"Kdo se bojí postele"

Vstupné na představení je 250 Kč.
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V květnu roku 1920 zakoupil pro Tělovýchovnou jed-
notu Sokol její místostarosta Ing. Eduard Viewegh, teh-
dejší ředitel cukrovaru, promítací kinopřístroj za 18.000 
Kčs. Byl to aparát na ruční pohon klikou. Po dokončení 
výstavby sokolovny na Pinduli, která byla slavnostně ote-
vřena 18. září 1920, se zde prováděla instalace promítací 
kabiny a plátna, nouzového osvětlení a byla zakoupena 
sedadla. A tak v roce 1921, tedy před sto lety, došlo k prv-
nímu pravidelnému promítání tehdy ještě němých fi lmů. 
Přesné datum prvního promítání není známo, ale je samo-
zřejmé, že tato událost nejenže způsobila velký rozruch 
a zájem, ale stala se velkým přínosem do kulturního ži-

vota Němčic i okolních obcí. Vedení kina a jeho provoz 
převzalo Družstvo pro postavení sokolovny, neboť jeho 
výnosy měly přispívat ke splácení dluhu z výstavby so-
kolovny.

Prvním vedoucím kina byl Ing. Bedřich Ondrouch, 
technik cukrovaru, a prvním promítačem a hybnou silou 
byl Karel Mojžíš starší, zřízenec cukrovaru. Od té doby 
docházelo v provozu kina k řadě technických a organizač-
ních změn. Bylo odstraněno náročné dvouhodinové ruční 
točení klikou promítacího přístroje a nahrazeno elektric-
kým pohonem. Gramofonová hudba, která zpočátku do-
provázela promítání němých fi lmů, byla brzy nahrazena 

100 let kina v Němčicích nad Hanou

Říkávalo se dřív ,,poručíme větru dešti“. Neporučíme. 
A tak se stalo, že ten den jsme dešti neporučili. Když při-
pravujete zážitek pro děti a zvlášť v přírodě, moc si přeje-
te, aby si užily také sluníčka.

Na poslední páteční den prázdnin připravovali kulturní 
referentka, knihovnice a členové školské a kulturní komi-
se pro předškoláky a školáky již 3. ročník akce Rozlou-
čení s prázdninami, letos s názvem Zálesácké dovednos-
ti. Akce probíhá ve spolupráci s mysliveckým spolkem, 
vždy končí u myslivecké chaty, kde na děti čeká občerst-
vení připravené myslivci. Protože hodinu před začátkem 
akce se spustil liják, byla akce z plánované trasy po na-
učné stezce Masarykova lípa přesunuta do prostor u mys-
livny. Na připravených stanovištích si děti mohly prověřit 
své dovednosti, ale také znalosti z přírody, samozřejmě 
k tomu  hry patřily také. Nakonec zvítězilo sluníčko a děti 
si přes všechny překážky ( blátivý terén a chladnější poča-
sí) užily pěkné odpoledne se svými rodiči. Odměnou jim 
byl oheň, na kterém si mohli všichni opéct špekáčky, tra-
diční, ale dnes už pro děti vzácné občerstvení v přírodě. 

Za svou snahu a šikovnost byly odměněny všechny děti. 
Každý dostal účastnickou medaili. Nejlepší tři závodníci 
v katogorii mladších a starších získali medaile, diplomy 
a odměny.

Na závěr bych se chtěla podělit o své dojmy. Je to už 
pár let, co jsem opustila své pracoviště mateřské školy, 
ale páteční odpoledne s dětmi mi vynahradilo tu velkou 
přestávku, zvlášť tu koronavirovou. Děti byly bezvadné 
a jejich nadšení na závěr bylo krásnou tečkou celého od-
poledne. Dětem přejeme dobrý start a krásný školní rok, 
naplněný novými znalostmi a dovednostmi, ale  hlavně 
zdravím.

Děkuji kolektivu, převážně učitelům ZŠ a MŠ, také 
zástupcům Sboru dobrovolných hasičů, pracovnicím kul-
turního střediska za úspěšnou realizaci a taky členům my-
sliveckého sdružení, kteří poskytli prostor a zázemí pro 
konání této akce. Prázdniny roku 2021 skončily, ať žijí 
prázdniny 2022.

Eva Křížová

Rozloučení s prázdninami ještě jednou a podrobněji

Druhý zářijový víkend patřil již XV. ročníku akce 
Na bicyklech Němčickem. Akce byla sice bez dojezdo-
vé obce, ale ani toto cyklisty neodradilo. Počasí přálo, 
a tak vylákalo spoustu cyklistů  užít si sluníčka a poby-
tu na čerstvém vzduchu. Z Němčic startovalo 79 cyklistů 
a u našeho stanoviště, které bylo jako každoročně před 
knihovnou, se zastavilo pro razítko kolem 750 cyklistů. 
Mohli se občerstvit vodou s citrónem,  vdolečky, chlebem 
se škvarkovou pomazánkou, a pro děti byly připraveny 
sladkosti.

Snad příští rok už bude i dojezdová obec, kde se všich-
ni setkáme.

Helena Spisarová, kulturní referentka

Na bicyklech Němčickem

Na bicyklech Němčickem
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Literární soutěž Andersenova hvězdička byla pro žáky 
základních škol vyhlášena v letošním roce 2021 již po-
šestnácté a zúčastnili se jí nejen žáci naší základní školy, 
ale také žáci z gymnázia v Holešově.

Své práce zaměřené na poezii a prózu psali žáci na 
téma „ Život s covidem“. Celkem se sešlo 24 prací od 
nadějných autorů. Je zvykem, že vyhodnocení soutě-
že probíhá vždy v rámci Hanáckého divadelního máje. 
Vzhledem k situaci, která vznikla na základě celosvěto-
vé pandemie, bylo vyhodnocení soutěže uspořádáno dne 
16. 6. 2021, v sále kina Oko, ještě před zahájením HDM.  
Porota ve složení Libuše Matysíková, Naděžda Tesaříko-
vá a Veronika Oulehlová vybrala a ocenila 14 vítězných 
prací.  

V rámci projektových dnů na základní škole, uspořá-
dala městská knihovna besedu pro družinu o Harry Potte-
rovi. Žáci měli možnost dozvědět se něco o spisovatelce 
J. K. Rowlingové a dalších knihách, které napsala. Bese-
da byla zaměřena na první díl Harry Potter a kámen mu-
drců a na rozdíly mezi fi lmovým zpracováním a knihou. 
Žáci se mohli prostřednictvím fotek podívat do muzea, 
které vzniklo po natáčení ve fi lmových ateliérech na kraji 
Londýna.

Andersenova hvězdička 2021

Beseda o Harry Potterovi V prvním školním týdnu nabídla dětem městská 
knihovna balení učebnic atypických rozměrů. Balení bylo 
určeno pro všechny děti a bylo bezplatné. Obalit učebnice 
si přišlo celkem 20 dětí.

Veronika Oulehlová, knihovnice

Balení učebnic

Děti ze školní družiny na besedě

elektrickým klavírem a také živou hudbou malého sokol-
ského orchestru. V roce 1928 přešla správa kina na TJ 
Sokol, neboť Družstvo zaniklo. V roce 1932 byl koupen 
nový promítací přístroj se zvukovou aparaturou k pro-
mítání zvukových fi lmů. Když 1. ledna 1938 zachvátil 
sokolovnu požár, byl kinopřístroj i se zvukovou aparatu-
rou zachráněn panem Mojžíšem, který je demontoval, již 
obklopen  plameny a s hlavou omotanou mokrou šálou, 
a v poslední chvíli jej vynesl z kabiny. Provoz kina byl 
v srpnu toho roku obnoven pod novým vedením Ing. Er-
vína Milta, technika cukrovaru.

Po rozpuštění Československé obce sokolské německý-
mi okupanty v roce 1941 přešla správa všech sokolských 
kin do německých rukou. Ta je kontrolovala především po 
stránce fi nanční zavedením jednotného způsobu účtová-
ní. Přesto se vedení kina z příjmů fi lmových představení 
během okupace podařilo ilegálně zachránit 130.000 Kčs, 
které po skončení války byly předány TJ Sokol k umoření 
dluhu na nové sokolovně.

Po osvobození v roce 1947 došlo k zestátnění všech 
kin a v roce 1952 byl provoz kina v sokolské sokolov-
ně zrušen a přestěhován do bývalé orlovny na ulici Dol-
ní brána, která se stala trvale jeho budovou a promítání 
slouží dodnes. V letech 1947–1949 byl vedoucím kina 
Karel Mojžíš mladší, elektromistr cukrovaru. V letech 
1949–1962 vedoucí kina byla   Alžběta Vystavělová, v letech 
1962–1973 Jiřina Synková, Růžena Tesaříková byla ve-
doucí kina v od roku 1973.Po Karlu Mojžíšovi st. byl 
hlavním promítačem jeho syn až do roku 1980, kdy ho 
vystřídal Jan Kroupa.

V roce 1969 bylo promítnuto 333 fi lmů za účasti 39.110 
osob, průměrně na jednom představení bylo 117 diváků. 
Na vstupném bylo vybráno 142 055 Kčs. Dobrý fi nanční 
i návštěvní výsledek byl ovlivněn i tím, že v týdnu od 
9. do 15. května bylo na stadionu z pojízdné maringot-
ky krajské správy kin promítnuto šest atraktivních fi lmů, 
které přilákaly na sedm představení 6 180 diváků, kteří 
na vstupném zaplatili 52 284 Kčs. První den před stadio-
nem parkovalo přes 70 motocyklů, 41 aut a dva autobusy.  
Bylo to první letní kino v našem městě.

Pokračování příště.

Podle kronik sepsala Naďa Tesaříková,
kronikářka města
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V letošním roce uplynulo 100 let od zřízení první obec-
ní knihovny, o kterém rozhodlo tehdejší obecní zastupi-
telstvo. Nebyla v obci ani první, ani jedinou. Již v roce 
1864 na popud učitelů Jana Slámy a Jana Sedláčka byla 
založena s příspěvkem obce a fary knihovna školní s po-
čtem 120 knih. V roce 1865  byl ustanoven Čtenářsko-pě-
vecký spolek Zubr a v roce 1895 Čtenářsko-pěvecký spo-
lek Občanská beseda, které rovněž založily své knihovny. 

V době zřízení obecní knihovny měla každá kolem 
1 000 svazků. TJ Sokol a Jednota Orla ustanovené v roce 
1911 rovněž vybudovaly své knihovny zábavného obsa-
hu. Sokol v roce 1930 vykazoval 420 svazků. Knihovna 
vzala za své při požáru sokolovny na Pinduli v lednu 1938. 
V roce 1939 likvidovala svou knihovnu Občanská beseda 
a svých 800 knih věnovala knihovně obecní. V roce 1946  
svůj fond obecní knihovně věnoval i spolek Zubr. Největ-

100 let knihovny v Němčicích nad Hanou

 Život s covidem / Nela Zapletalová, 2. A

Už je s námi rok a nikdo ho nezval. Život s ním není 
jednoduchý, je plný zákazů a příkazů. Musíme nosit rouš-
ky a respirátory. Nesmíme navštěvovat rodinu a kamará-
dy, chodit do obchodů a restaurací. Zakázaný je i sport, 
který mám tak ráda. Nesmím lyžovat a tréninky tance 
a gymnastiky mám jen online z obýváku. Přeji si, aby 
Covid už odešel.

 Život s covidem / Patrik Spiller, 2. A

Bylo jednou jedno městečko a to mělo vadu – Coronu. 
Žije se mi s ní blbě. A jsem smutný, že vůbec přišla. Zhor-
šila mi život. Nemůžeme vyjít z baráku, nemůžeme se 
scházet s kamarády na hřišti, ani jít do školy a nesmíme 
vyjet z Česka – a já tak hrozně chci jet k moři. Venku mu-
síme nosit náhubky a špatně se mi dýchá, pořád si umývat 
ruce a držet si odstup 2m od lidí. Doufám, že ta karanténa 
brzo skončí a já budu VOLNÝ!

Poezie:
• Kryštof Vaněk 9. tř. – Gymnázium Holešov
• Natálie Vybíralová 7. A.
• Miroslav Oplocký 7. B
• Jakub Steiner 7. A

Próza:
1. kategorie 2. – 3. třída
• Nela Zapletalová 2. A
• Ludmila Dorňáková 3. A
• Patrik Spiller 2. A

2. kategorie 4. – 5. třída
• Barbora Vaňková
• Eliška Drnovská 5. B

3. kategorie 6. – 7. třída
• Adéla Flíčková 7. B
• Tereza Kovářová 7. B

4. kategorie: 8. - 9. třída
• Kryštof Vaněk 9. tř – Gymnázium Holešov
• Linda Erin Vincencová 9. B
• Mikuláš Vika 8. A

Život s Covidem / Natálie Vybíralová 7. A

Z Wu – chanu sem přiletěl
jeden bacil maličký,
v Evropě se usadil,

děsí všechny lidičky.

Ze světa se šíří zprávy,
že i u nich řádí skvěle,

všichni se chtějí před ním schovat,
každý prchá … do své nory.

Co dokáže jeden bacil,
to se všichni dovíme,

do školy už nechodíme,
v karanténě sedíme.

Neděláme neplechu,
ležíme jen v pelechu,

učíme se na dálku,
máme trochu zahálku.

Vítězové 1. kategorie
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ZE ŽIVOTA SPOLKŮ

Jsem Moravan, toť chlouba má,
kdo rce, ten otčinu mou zná,
kdo zná ten požehnaný kraj,

ten utěšený zemský ráj.
Ó Moravo, ty vlasti má,
ty země moje přemilá.

Na letošní léto jsme se těšili, protože doba, kdy jsme 
neoblékli kroje a nevystupovali na pódiu, byla příliš dlou-
há. Je pravda, že jsme se snažili zase jinak přiblížit lidem, 
ale nebylo to to pravé.

Vystoupení se rozběhla až o letních prázdninách, kdy 
jsme se vydali do Troubek, abychom účastí v průvodu po-
těšili všechny ty, co byli v obci. Po cestě nás doprovázely 
dvě kapely, tak každý Troubečan  již z dálky věděl, že se 
blíží průvod a mohl si tak v klidu prohlédnout všechny 
krojované. Potom začal ve zcela nově upraveném areá-
lu hodový krojovaný program. Na úvod zatančily malé 
troubské děti a potom jejich starší a dospělí kamarádí. 
Po domácích se střídaly jednotlivé soubory se svými vy-
stoupeními. Když došla řada na nás, začalo se  výrazně 
stmívat. Ale rozpršelo se jen trošku, tak jsme obě pásma 
zvládli a obdrželi jsme od diváků velký potlesk. Po vy-
stoupení se  Adámku Večeřovi uvolnily ruce a dal se do 
sledování zvukařů a vypadalo to, že k nim vlastně patří. 
Poradil jim, že by měli dát dál reproduktory, že ty obaly 

na nich ruší zvuk a podobně, no náš malý zvukař svými 
připomínkami na jejich hlavu pobavil nejen je, ale i nás. 
Závěr patřil kolotočům a atrakcím.

Největší akcí pro nás byly Němčické hody, kde jsme již 
tradičně ráno vytvořili průvod a šli jsme položit kytici na 
hrob slečny Kostkové, doprovázeli nás chlapi ze Sobůlek, 
a pokud se slečna Kostková na nás z nebe dívala, musela 
mít velkou radost, když u jejího hrobu zaznělo několik 
hanáckých písniček.

NS Pantlék

V dražbě o hanácký botek zvítězil pan starosta

ší rozmach knihovny nastal po roce 1948 a pak po roce 
1973, kdy byly vybudovány pro ni místnosti v samostatné 
budově bývalého hostince p.č. 25 na Palackého náměstí.

Knihovna byla dříve řízena tzv. Knihovní radou, zpravidla 
pětičlennou, z nichž čtyři byli jmenováni obecním zastupitel-
stvem a pátým členem byl dobrovolný knihovník, rovněž jme-
novaný zastupitelstvem. Posledním dobrovolným knihovní-
kem byl pan Jan Holub. Po povýšení Němčic na město v roce 
1970 zde byla zahájena příprava zřízení Městské knihovny.

Od 10. října 1973 je knihovna profesionální a metodicky 
řízena Okresní knihovnou v Prostějově. První profesionální 
knihovnicí se stala Luďka Kouřilová, absolventka knihov-
nické školy v Brně. Půjčovalo se tři dny v týdnu, a to pon-
dělí, středa a pátek, což se dodnes nezměnilo. Knihovna 
v té době sídlila v budově městského úřadu na Palackého 
náměstí v mezipatře. V té době se připravovaly nové pro-
story v Lidovém domě vedle kina. Zde již byl umožněn 
volný výběr knih z regálů a bylo zde 10 studijních míst 
u stolů. Knihovna se stěhovala ještě uprostřed dokončova-
cích prací, první týdny v knihovně byly bez elektřiny, voda 
a kanalizace byly připojeny až v roce 1975. Při stěhování 
přiložili ruku k dílu i žáci základní školy, kteří v prádelních 
koších přestěhovali téměř 7 000 knih.

O práci knihovnice v tomto roce také svědčí následu-
jící údaje: Bylo uspořádáno 22 besed s 675 účastníky, 
82 výstav se 743 exponáty, zhotoveno 67 nástěnek a tři 
rozhlasové relace. V čítárně bylo vystaveno 37 různých 
časopisů, které si půjčily téměř dva tisíce čtenářů. Ved-
le přímé činnosti se čtenáři bylo třeba v knihovně zavést 
čtyři katalogy: generální jmenný, revizní, názvový a sys-
tematický. Jako středisková knihovna knihovnice  posky-
tovala metodickou pomoc dobrovolným knihovníkům 
v šesti obcích.

V té době se paní Kouřilové narodili tři synové. V době 
jejích mateřských dovolených ji zastupovaly Libuše Dud-
ková, Kamila Janurová, Věra Profousová, Milada Šlosa-
rová a Lenka Kozáková. Bohužel havarijní stav budovy 
na náměstí si vynutil další stěhování knihovny, a to do 
budovy bývalé mateřské školy na Komenského náměstí.

Pokračování příště

Podle kronik města a vzpomínek Luďky Kouřilové 
sepsala Naďa Tesaříková, kronikářka města
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Jako vždy jsme se účastnili mše svaté, úvod a závěr 
mše patřil chlapům ze Sobůlek, bylo to moc krásné je sly-
šet na tomto místě zpívat. Během předávání darů zpívala 
Petra Leinarová (Konečná) a varhany rozezvučela Pavla 
Kundelová. Už jsme byli z kostela venku a chlapi přidá-
vali ještě písničky, když jsme zjistili, že se nám ztratily 3 
děti – maminky oběhly kolotoče, ale děti nikde, mrzelo 
nás, že by nebyly na společné fotografi i. Ale našly se, tak 
moc jim líbilo doprovázet pana faráře, že s ním  šli až  do 
sakristie, asi zkontrolovat, jestli se  dostatečně rychle pře-
vléká. Když se potom objevili při focení jako  jeho věrný 
doprovod, měli jsme velkou radost, že je opět vidíme.

Odpolední program se nesl v duchu osudu hanáckého 
dortu ve tvaru dámské boty se srdíčky, který vyrobila naše  
Ivana Bartáková a který jsme chtěli koncem vystoupení na-
bídnout k dražbě. Ale začneme od začátku – předvedli jsme  
tance: děti Ančo rozmilá, větší děti a malé děti Bělovarské 
kolo, Němčicko tančí, Hanáckou besedu  a náš oblíbený 
tanec od  Antonína Žváčka. Překvapením měla být maličká 
tančící Sofi nka, ale nakonec netančila a nechala se přinést 
tatínkem k pódiu a krásně všem zamávala. A tak se tento-
krát s námi na pódiu střídali zpívající chlapi ze Sobůlek. 

Byli skvělí, byli ještě lepší než na hřbitově a v kostele. Na 
závěr zazpívali starou Moravskou hymnu, která je nejen 
melodicky nádherná, ale ve svém textu vypráví historický 
příběh naší Moravy. Při jejím poslechu mě zamrzelo, že pro 
mnohé přítomné to byla premiéra, určitě by se měla zpívat 
častěji, zejména při veřejných akcích Moraváků.

A dražba? Nejsem samozřejmě žádný licitátor, tak jsem 
měla obavy, jak to zvládnu a jestli bude vůbec zájem si 
botu koupit. Bylo to nádherné slyšet postupně přihazovat 
částky za dort, ale nakonec přece jen, vyhrál ten nejpovo-
lanější – náš pan starosta. Dal nám za něj celých 1200 Kč. 
Pak se ukázal ještě jako větší frajer, protože nám dort dal 
zpátky, že patří folkloru. Tím nás víc jak mile ohromil. No 
a co za to od nás dostal? Nic – dort se rozkrájel a snědl 
a my jsme na pana starostu zapomněli a neměl z něj ani 
kousíček. Za to byl bez peněz a když si chtěl koupit něco 
na žízeň, musel si půjčit. Takový trapas jsem snad ještě 
nikdy nezažila. Jako omluvu jsme mu pak přinesli srdíčko 
z nezamyslické pouti. Pane starosto, ještě jednou – pro-
miň. Ale dort byl fakt moc dobrý.

Jana Otáhalová

Po slavnostní mši krojovaní využili sluníčka ke společné fotce

Po několikaměsíční covidové přestávce, kdy jsme 
se senioři potkávali jen v obchodech nebo na pro-
cházkách po cyklostezce, jsme v červnu mohli začít 
vyvíjet naši aktivitu. První společnou akcí byl výlet 
do Doloplaz 15. června.

V červenci jsme si zopakovali turnaj v petanque 
v restauraci Zátiší, kde soutěžilo 20 seniorů, ale dal-
ší přišli fandit nebo si jen tak popovídat. V červenci 
v naší sokolovně proběhla členská schůze, kde jsme 
zhodnotili dosavadní činnost, ale hlavně plánovali 
akce do budoucna. Přestože nás bohužel někteří čle-
nové opustili a sledují nás z nebíčka, je nás 51 členů.

Náš první autobusový zájezd směřoval do morkovic-
kého muzea košíkářství a pak do Věžek na letní zahrad-
nickou výstavu. Srpen patřil našim seniorským atletům, 
kteří nás reprezentovali na Sportovních hrách seniorů 

Senioři z Němčic

Seniorské hry v Kralicích
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Z činnosti SDH

 Hody na hasičské zbrojnici

24. července 2021 jsme opět zorganizovali ,,Hodové 
posezení“ na hasičské zbrojnici. Jelikož jsme letos nese-
hnali cimbálovku, všichni se asi zbláznili a po rozvolnění 
se konaly svatby a různé akce, tak jsme pozvali hudeb-
ní skupinu KARA z Kroměříže. Od 15 hodin jsme začali 
chystat posezení a občerstvení pro návštěvníky. V 17 ho-
din jsme začali prodávat, v 18 hodin dorazila kapela a od 
19 hodin začala hrát. Domluvili jsme se na klidném a po-
slechovém repertoáru a večer pěkně ubíhal. I když nedošlo 
moc návštěvníků, tak ti, co přišli, byli spokojení a bavili 
se. Někteří si i zatancovali.

Na příští rok se budeme snažit sehnat cimbálovou mu-
ziku, protože na tento druh hudby lidé přijdou. Znovu by-
chom hody nachystali na naší hasičské zbrojnici.

Za SDH Pavel Kvíčala

 Pomoc pro jižní Moravu postiženou tornádem

Dne 24. června 2021 v čase 19:10 až 19:45 postihlo 
oblast jižní Moravy tornádo o velikosti F4. Takové tor-
nádo srovnává domy se zemí, láme stromy a odnáší men-
ší stavby. Naše jednotka JPO II. Němčice nad Hanou se 
nahlásila na operační středisko HZS Olomouc s nabíd-
kou pomoci. 29. června vyrazila část jednotky společně 
s dobrovolnými i profesionálními jednotkami pomáhat do 
Moravské Nové Vsi. Pomáhat jeli velitel Jan Kyselák, ři-
dič Ing. Pavel Zahrada a hasiči Jaroslav Jedlička, Arnošt 
Matoušek a Pavel Holík ml. Pracovali jsme na zakrývá-
ní střech plachtami, odstraňování uvolněných atik a štítů. 
1. července večer se všichni vrátili v pořádku domů.
Více na sdh-nemcicenadhanou.wz.cz/zasahova-jednotka/

Sbor dobrovolných hasičů Němčice nad Hanou se 
27. června 2021 rozhodl zaslat fi nanční pomoc obcím po-
stiženým tornádem. Oslovili jsme členy sboru a po domlu-
vě i občany našeho města v hlášení místního rozhlasu. Do 
3. července 2021 jsme společně vybrali částku 40 200 Kč.

3. července 2021 byla tato částka odeslána na transpa-
rentní účet města Hodonín – pomoc občanům. 
Číslo účtu :123-3116270217/0100.

Chtěl bych tímto poděkovat všem dárcům, kteří přispěli 
jakoukoli částkou.

 Hody na hasičské zbrojnici Pomoc pro jižní Moravu postiženou tornádem

Následky po tornádu Členové naší JPO II. na jižní Moravě

Návštěva muzea T. G. Masaryka
 v Doloplazích

v Olomouci a v Kralicích na Hané. Letos se jim nedařilo 
jako vloni, ale není důležité vyhrát, ale zúčastnit se. Dne 
24. srpna jsme se linkovým autobusem vydali do neda-
leké Skalky. Počasí bylo chladné, ale nepršelo. Prošli 
jsme se lesoparkem až k jezírkům, ochutnali léčivé pra-
meny a nakonec skončili v restauraci u lázní. K našemu 
překvapení jsme se i zde setkali s rodilými Němčáky. 
Z naší pohodové nálady nás nevyvedla ani skutečnost, 
že nám ujel poslední autobus. Využili jsme auta Milana 
Tesaříka, který nás postupně odvážel do Němčic. My 
jsme zatím došly pěšky až do Klenovic. Vůbec nám to 
nevadilo, užili jsme spoustu legrace.

Věřím, že nenastane opět covidové období a že se 
budeme stále scházet na plánovaných akcích.

Za všechny sepsala Naďa Tesaříková
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Krasojízda

Rybáři

 Mistrovství Evropy juniorů – Altdorf 2021

Na konci srpna (27–28. 8. 2021) se ve švýcarském Al-
tdorfu uskutečnilo (po dvouleté pauze zaviněné korona-
virem) juniorské Mistrovství Evropy v sálové cyklistice. 
Českou republiku reprezentovaly závodnice Michaela 
Vosičková a Alena Florová z TJ Stavební stroje Němči-
ce nad Hanou. A reprezentovaly ji navýsost skvěle, když 
společně vybojovaly stříbro v kategorii dvojic. Vylepšily 
tím své čtvrté místo z minulého mistrovství. Michaela pak 
úspěch podtrhla šestým místem v kategorii jednotlivkyň. 
Oběma gratulujeme a přejeme hodně štěstí v přípravě na 
blížící se Mistrovství světa, které se uskuteční na konci 
října v německém Stuttgartu.

Jiří Vosička

 Dětské rybářské závody

Dne 19. 9. 2021 uspořádal MRS PS Němčice nad Ha-
nou rybářské závody mládeže na rybníku ve Víceměři-
cích. Brzké vstávání neodradilo 2 děvčata a 4 chlapce. Na 
1. místě se umístil Vojtěch Pavlík, na 2. místě Pavel Fica 
a na 3. místě Elenka Holásková. Největší rybu chytil Sam 
Pospíšil (kapra, 58 cm).

Všichni závodníci, jako vždy, obdrželi hodnotné ceny.

Dušan Kutal 

 Mistrovství Evropy juniorů – Altdorf 2021

 Dětské rybářské závody

Alenka s Katkou na stupních vítězů Krásné druhé místo

Šťastný rybářVítězové rybářských závodů
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V roce 863 a žádost knížete Rastislava přišli na Moravu dva bratři ze Soluně (Řecko) – Konstantin (Cyril) a Metoděj. 
Šířili křesťanskou víru, vytvořili nejstarší slovanské písmo, tzv. TAJENKA; do staroslověnštiny, prvního spisovného 
jazyka Slovanů, přeložili základní náboženské texty – staroslověnština se stala liturgickým a literárním jazykem.

1. Jiří z Poděbrad (1420–1471) byl jediným českým králem, který nepocházel z panovnické dynastie, ale z panského 
stavu domácí šlechty. Byl také nazýván „husitským králem”, nebo též „králem … lidu”.

2. … – jediný původem český panovnický rod. Jejich rod vymřel po meči, Václavem III. v roce 1306.
3. V roce 1868 se položil základní kámen Národního ….
4. Dekret … je listina omezující vliv cizinců na pražské univerzitě vydaná 18. ledna 1409 za vlády Václava IV. 

Na jejím vzniku se podílel především Jan Hus, Jeroným pražský a Jan z Jesenice.
5. 17. 11. 1989 proběhla protestní demonstrace proti režimu, tzv. … revoluce.
6. V roce 1620 se uskutečnila bitva na …, 

která ukončila tzv. české stavovské povstá-
ní (1618–1620) proti vládě Habsburků.

7. Tomáš … Masaryk byl československý 
státník, filozof, sociolog a pedagog, první 
prezident Československé republiky.

8. 15. 3. 1939 začala … ČSR německou ar-
mádou (1939–1945), na okupovaném úze-
mí byl vyhlášen autonomní Protektorát 
Čechy a Morava.

9. … dohoda byla dohoda mezi Německem, 
Itálií, Francií a Velkou Británií o postou-
pení pohraničních území Československa 
Německu.

Minulou křížovku správně vyluštily a tajenku odevzdaly  Dita Navrátilová, Jiřina Kroupová a Jaroslav Kroupa 
ml. Blahopřejeme. Cenu si vyzvedněte na kulturním středisku.
Tajenku dnešní  křížovky doručte na kulturní středisko nebo pošlete na email: kultura@nemcicenh.cz, 
nejpozději do 28. listopadu.

NAŠE KŘÍŽOVKA

Město Němčice nad Hanou zve na

SLAVNOSTNÍ KLADENÍ VĚNCE
u příležitosti vzniku samostatného 

československého státu
ve čtvrtek 28. října 2021

v 16:30 hodin
na Komenského náměstí
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Nedá mi, abych se jako bývalá učitelka místní školy ne-
vrátila ke slavnostnímu otevření zrekonstruované základní 
školy. Jistě se mnou budete souhlasit, že je krásná a mo-
derní. Přála bych této letité, ale nádherně vypadající dámě, 
aby se k ní všichni chovali s úctou, neničili ji, aby se v ní 
vzdělávali vědomostíchtiví a aktivní žáci, kteří ji proslaví 
v různých oblastech života. Tak hodně štěstí, milá dámo.

Začínají se ze zahrádek i polí sklízet dýně, které svě-
domité hospodyňky zpracují na kompoty, koláče, či další 
pochoutky. Přebytky můžeme využít k ozdobě svých pří-
bytků, a tím přispějeme k podzimnímu vzhledu našeho 
města. Určitě se nám všem bude zde žít ještě krásněji. Tak 
co vy na to?

Letošní září se vydařilo i co se týče počasí. Bylo oprav-
dové babí léto. Věřím, že si najdete čas na procházky a vý-

lety do přírody, která se už pomalu začíná vybarvovat. 
Je to pastva pro oči a čerstvý podzimní vonící vzduch je 
blahodárný pro naše zdraví. A o pohybu ani nemluvím! 
V době covidu jsem se díky kamarádce naučila téměř ka-
ždý den chodit, což je pro zdraví nejen seniorů prospěšné.

Ještě bych se ráda věnovala životnímu prostředí obce. 
Nečekejme, že vše stihnou uklidit techničtí pracovníci. 
Zkusme si před svými domy, pokud nám to zdraví dovolí, 
uklidit sami. Tím oni budou mít více času na dosud méně 
vzhledná místa. I celorepublikově  mnohé obce organizují 
úklid v rámci akce Ukliďme Česko i teď na podzim. Vždyť 
nemusíme uklízet jen na jaře. Šlo by to i u nás?

Vaše Naďa Tesaříková, šéfredaktorka

Slovo závěrem
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SpolekSeniořiNěmčicnadHanou

zvesvéčleny i nečleny

nazájezd

POSTOPÁCHALFONSEMUCHY

AVLADIMÍRAMENŠÍKA

19. října2021

Odjezdv8.30zPalackéhonáměstí

Předpokládanýnávratv 18.00

Program:

IVANČICE

MuzeumVladimíraMenšíka MuzeumAlfonseMuchy

MORAVSKÝKRUMLOV

SlovanskáepopejAlfonseMuchy ExkurzepivovaruKrum

Cenazájezdu:členovéspolku200Kč

nečlenové 250Kč

Zájemcisemohouhlásitvměstskéknihovně.

CVIČENÍ V SOKOLOVNĚ

Pondělí Krasojízda
Zdravotní cvičení spojené s jógou

15.30–18.00
17.30–19.00

Úterý Krasojízda
Kalanetika

16.30–19.30
19.00–20.00

Středa Krasojízda 15.30–18.00

Čtvrtek

Krasojízda
Florbal
Cvičení na balonech
Kalanetika

15.00–18.00
18.00–19.30
17.30–18.30
19.00–20.00

Pátek
Pantlék
Stolní tenis – žáci + dorost
Stolní tenis – muži

16.00–19.00
17.00–18.30
18.00–20.30

Přijďte si zacvičit a odreagovat se od starostí. 
Budeme se na Vás těšit, TJ Sokol a TJ Stavební stroje.

Případné dotazy na tel.: 724 184 205



Přehled akcí do konce roku 2021

Název Místo Termín Pořádá Bližší 
informace

Prvok, Šampon, Tečka a 
Karel

Němčice n/H, 
kino OKO 10. 9. Město Němčice n/H

Turnaj v lukostřelbě Kladky 11. 9. SVČ Orion
Na bicyklech 
Němčickem Němčický region 11. 9. Mikroregion

Czech Masters Němčice n/H, 
sokolovna 11. 9. Krasojízda

PAT a MAT: Kutilské 
trampoty

Němčice n/H, 
kino OKO 17. 9. Město Němčice n/H

Němčická sportovní výzva Němčice n/H 18. 9. SVČ Orion
Jarmark volného času Němčice n/H 18. 9. SVČ Orion

DP: Když hrdličky cukro-
valy Němčice n/H 24. 9. Město Němčice n/H DS Slavkov 

u Brna
Cesta za živou vodou Němčice n/H, kino OKO 1. 10. Město Němčice n/H
Podzimní víkendovka Ivančice 1.–3. 10. SVČ Orion

Matky Němčice n/H, kino OKO 8. 10. Město Němčice n/H
Projektové dny Němčice n/H Říjen ZŠ Němčice n/H

Sběr papíru Němčice n/H Říjen ZŠ Němčice n/H

DP: Tonka Šibenice Němčice n/H 15. 10. Město Němčice n/H Divadlo 
Hostivice

Trollové – světové turné Němčice n/H, kino OKO 22. 10. Město Němčice n/H
Strašidlení Vrchoslavice 27. 10. SVČ Orion

Vzhůru za sny Němčice n/H, kino OKO 29. 10. Město Němčice n/H
Podzimní prázdniny Němčice n/H 29.–30. 10. SVČ Orion

Otisková dílna 
– keramika Němčice n/H 1.–5. 11. SVČ Orion

DP: Kdo se bojí postele Němčice n/H, kino OKO 12. 11. Město Němčice n/H DIvadlo Artur 
Praha

Country bál Němčice n/H, 
sokolovna 20. 11. SVČ Orion

Rozsvícení stromečku Němčice n/H, náměstí 26. 11. SVČ Orion, ZUŠ, ZŠ, 
MŠ, město

Čertoviny Němčice n/H, náměstí 4. 12. SVČ Orion
Mikulášská nadílka 

v MŠ a ZŠ ZŠ a MŠ MRG 2. a 3. 12. SVČ Orion

Den seniorů Němčice n/H, sokolovna 7. 12. Město Němčice n/H

Česko zpívá koledy Němčice n/H, náměstí 8. 12. Město Němčice n/H

Adventní koncert Němčice n/H 3. adventní neděle ZUŠ Němčice n/H

Vánoční hvězdy 
ORIONU

Němčice n/H, 
hala Suprovka 12. 12. SVČ Orion

Orion bow cup Vrchoslavice 18. 12. SVČ Orion

Vánoční zájezd Babiččino údolí 19. 12. SVČ Orion

Setkání u stromečku Obce MRG 28. 11.–22. 12. SVČ Orion

Zpívání s Pantlékem Fara Němčice n/H 26. 12. Pantlék

Výšlap na 
NS Masarykova lípa Němčice n/H 1. 1. 2022 Město Němčice n/H
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SEZNAM OBČANŮ, 
KTERÝM ČLENOVÉ SPOZ 

V OBDOBÍ OD 22. 6. 2021 DO 16. 9. 2021
BLAHOPŘÁLI K ŽIVOTNÍMU JUBILEU

70 let
Zdislava Hrabalová
Petr Vavřík
Milada Pirnosová
Eva Fryčová

75 let
Hana Vaculíková
Zdeňka Králová
Marie Šachová
Věra Matoušková

80 let
Dobroslava Oplocká
Jaromír Záviška
Marie Loučková

85 let
Marie Kunovská
Jaroslav Kyselák
Jaromíra Zakopalová

90 let
František Štěpánek
Josef Matoušek
Vlasta Kňourková

91 let
Vojtěch Kyselák

92 let
Anna VavříkováAnna Vavříková

Všem jubilantům 
blahopřejeme.

Hana Mikulčíková,
matrikářka


